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HIGHLIGHTS

THE RAINY SEASON IS EFFECTIVE OVER ALL COUNTRIES IN THE GULF OF GUINEA, CENTRAL
AFRICA AND EAST AFRICA.

The onset of the rainy season is effective over all countries in the Gulf of Guinea, Central Africa and East Africa.

A near-average to late onset was observed over southern Coéte d'lvoire and Ghana, large parts of Burkina Faso,
large parts of Togo, large parts of Benin, Cameroon and the Central African Republic, northern Congo, Uganda and
western Kenya. While a near-average to early onset was observed over large parts of Sierra Leone, Guinea, south-
west Mali, much of Nigeria, southern Chad, Sudan and many parts of Ethiopia and Somalia.

A late onset of the rainy season is expected over western Gambia, western Senegal, southern Mauritania, central
and eastern Mali, central and southern Niger.

DEMARRAGE EFFECTIF DE LA SAISON DES PLUIES SUR TOUS LES PAYS DU GOLFE DE GUINEE,
DE L'AFRIQUE CENTRALE ET DE L'AFRIQUE DE L'EST

Le début de la saison des pluies est effectif sur tous les pays du Golfe de Guinée, de I'Afrique centrale et de I'Af-
rique de I'Est. Un début proche de la moyenne a tardif a été observé sur le sud de la Céte d'lvoire et du Ghana, une
grande partie du Burkina Faso, une grande partie du Togo, une grande partie du Bénin, du Cameroun et de la
RCA, sur le nord du Congo, de I'Ouganda et de l'ouest du Kenya. Sur la majeure partie de la Sierra Leone, de la
Guinée, le sud-ouest du Mali, une grande partie du Nigeria, le sud du Tchad, le Soudan et de nombreuses parties
de I'Ethiopie et de la Somalie, on a observé un début de saison proche de la moyenne ou précoce.

Un début tardif est prévu sur l'ouest de la Gambie, I'ouest du Sénégal, le sud de la Mauritanie, le centre et I' est du
Mali, le centre et le sud du Niger.

MONITORING PERIOD: JANAURY-JUNE 2023. &
OUTLOOK VALIDITY PERIOD: JUNE 13 TO JUNE 27 2023 .
DATE OF ISSUE: JUNE-13-2023.
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For more details contact: Director General: dgacmad@acmad.org



